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Precies 10 jaar geleden nam ik het hoofdredacteurschap 
van uw clubmagazine over van ons onvolprezen clublid 
Paul de Vries. Naast het redactiewerk werd ik daarmee ook 
opgezadeld met het schrijven van een voorwoordje. Dit 
wordt dus mijn eenenveertigste ’Van de redactie’. Zonder 
gêne durf  ik na zoveel ‘stukkies’ best wel op te biechten dat 
het schrijven ervan me zo nu en dan voor het gevreesde 
writer’s block plaatst. Maar gelukkig ben ik een kind van mijn 
tijd.  Zo volg ik onder andere de wonderbaarlijke ontwikke-
lingen op het gebied van kunstmatige intelligentie. Daardoor 
weet ik dat menig docent in het voortgezet onderwijs voor 
het lapje wordt gehouden met werkstukken die hun leerlin-
gen tot stand brachten met gebruikmaking van een Open 
AI tekstgenerator.  Voor de digibeten onder ons: dit is een 
computerprogramma dat, na invoering van wat trefwoorden, 
het schrijfwerk uit handen neemt. “Ach”, dacht ik bij mijzelf, 
“als een scholier de docent beet kan nemen dan moet mij 
dat dus ook wel lukken met de leden van onze club.” 
Dus het internet op en maar eens wat proberen. Na enkele 
pogingen en het invoeren van voldoende trefwoorden kreeg 
ik inderdaad het volgende stukje tekst voorgeschoteld: 
“Voor u ligt de nieuwe editie van het clubblad van onze 
golfvereniging. Zoals u van de redactie gewend bent treft u 
in dit nummer weer volop wetenswaardigheden over onze 
sport, de baan alsmede enkele interessante interviews. Uiter-
aard ontbreken ook de tips van de aan onze club verbonden 
golfleraar niet.  
De ‘r’ staat op het punt uit de maand te verdwijnen. De 
mooi weer spelers hebben zo langzamerhand de stokken 
uit het vet gehaald en een groot aantal leden is goed gepre-
pareerd voor hun deelname aan de voorjaarscompetitie.  
Kortom: het seizoen er begonnen. De redactie wenst u een 
sportief  golfjaar en veel plezier bij het lezen van dit blad.”
“Tja, dacht ik toen ik de computertekst las, “voor de 
volgende editie schrijf  ik toch maar mooi weer zelf  een 
voorwoordje.”
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Baanarchitect op werkbezoek

Michiel van der Vaart: “Golfen is een 
spel met en tegen de natuur” 
Tekst: Peter Meeuwis

Op donderdag 16 februari heeft baanarchitect Michiel van der Vaart een bezoek gebracht aan Golfclub 
Landgoed De Compagnie voor een hernieuwde kennismaking met het bestuur, de baancommissie en de hoofd-
greenkeeper. Anton Metselaar, onze hoofdgreenkeeper, was eigenlijk de enige die Michiel fysiek al eens had 
ontmoet op de golfbanen waar Anton voorheen werkzaam was. Michiel zit namelijk al meer dan 20 jaar in het 
vak van baanarchitect en heeft al vele projecten, op vele golfbanen, mogen begeleiden. 

Michiel was uitgenodigd door het bestuur omdat hij werk-
zaam is bij Jol Golf  Design en de 2e lus mee ontworpen 
heeft. Tijdens de aanleg van de 2e lus is hij ook veel aanwezig 
geweest, bijna dagelijks vanaf  Utrecht heen en weer, voor be-
geleiding en voor het oplossen van optredende knelpunten. 
In de vergaderzaal van het clubgebouw vond de eerste 
introductie plaats en werd, onder het genot van een kopje 
koffie, de aftrap gedaan door Fopke. Fopke gaf  in het kort 
aan dat iedereen aan tafel zichzelf  even zou voorstellen en 
dat er dan gesproken kon worden over ambities en visies om 
daarna ook nog door de baan te gaan. Hij hoopte dat Michiel 
wat meer kon vertellen over zijn visie ten aanzien van de 
hedendaagse golfbanen en met een rondje door de baan ook 
kon aangeven wat er bij ons beter kon of  hoe het in eerste 
instantie bedoeld was. De ambitie van de club is om van onze 
golfbaan de mooiste en beste baan van Noord-Nederland te 
maken.

Na Fopke was Michiel aan de beurt om wat over zichzelf  te vertellen. Michiel is na zijn studie Landschapsarchitectuur 
begonnen als landschapsarchitect in ’s Hertogenbosch maar eigenlijk wist hij toen al dat hij golfbaanarchitect wilde worden. 
Gerard Jol was toen al een bekende golfbaanarchitect, specialist in het ontwerpen van golfbanen in relatie met natuur 
en landschap. Nadat Michiel in contact was gekomen met Gerard, is hij in 2002 begonnen bij de firma Jol Golf  Design 
(JGD). Onder de vleugels van Gerard Jol en door het volgen van een opleiding bij het EIGCA (European Institute of  
Golf  Course Architect ) is Michiel golfbaanarchitect geworden. Door zijn inzet voor de EIGCA en de inmiddels opgebouwde 
kennis en ervaring is Michiel van associated member, benoemd tot Senior Member van The European Institute of  Golf  
Course Architects.

In 2010 heeft Michiel Jol Golf  Design overgenomen samen met de Deense baanarchitect Philip Spogard, wat niet inhoudt 
dat hij geen contact meer heeft met Gerard Jol. Michiel spreekt Gerard vrijwel dagelijks om te sparren en kennis uit te 
wisselen over de vele projecten die Michiel onder handen heeft. Niet alleen in Nederland en de Benelux, circa 80 projecten, 
maar ook in andere landen binnen Europa, circa 40 projecten. Michiel en Philip hebben samen nog een baanarchitecten-
bureau in Denemarken, Spogard & Van der Vaart. De Deense partner van Michiel beheert veelal de projecten in 
Denemarken, Zweden en Finland. Communicatie over zo’n 130 projecten gebeurt tussen de partners veelal telefonisch en 
fysiek treffen ze elkaar zeker tweemaal per jaar.

Mogelijke veranderingen tweede lus
De 2e negen komen uit de koker van Michiel, natuurlijk in samenwerking met Gerard Jol. Wat hij nu anders zou doen 
zijn de waterhindernissen niet meer overdwars over de fairway laten gaan. Michiel: “Golfers slaan verschillende afstanden 
en nu hebben ze alleen de keus om de bal op te leggen of  een poging te doen met een slag over het water te komen. Als 
het water schuin over de fairway loopt is de afstand tot aan het water over de fairway verschillend en heeft de golfer meer 
keuzemogelijkheden qua golfclub. Ook om dit soort hindernissen te hebben op drie van de negen holes (hole 12, 14 en 17) 
is wat overdone. Ik zou een of  twee van deze  waterhindernissen aanpassen als dat mogelijk is.”

Wenselijkheid van een eilandgreen, bijv. op hole 16
Volgens Michiel zijn de meeste par 3 holes een drama, 
met name voor de dames, want de par 3 banen zijn in het 
algemeen te lang. “Veel golfers”, zo verduidelijkt Michiel, 
“met een wat hogere handicap moeten op veel par 3 banen 
noodgedwongen hun driver gebruiken om de green te 
bereiken. Bij de echt lange par 3 banen, zoals hole 16,moeten 
veel golfers zelfs nog een tweede goede slag maken om de 
green te bereiken. Om er dan met een par vanaf  te komen 
is lastig en het gevoel voor de golfer is dan niet goed.
Dit geldt ook voor een eilandgreen. Je moet een goede slag 
hebben om de green te bereiken en veel ballen zullen in het 
water terecht komen. De baan is ook uitdagender te maken 
door het goed toepassen van bunkers of  de green lastiger te 
maken. Een golfer kijkt over het algemeen tevreden terug 
op een rondje golf  als hij of  zij, terugkomt in het clubhuis 
met de golfbal waar ze de ronde mee gestart zijn.
Op een par 4 met eiland green moeten ook de betere 
golfers twee goede slagen doen om op de green terecht te 
komen. Voor de minder goede golfer is een goede score 
op zo’n hole dus praktisch onmogelijk en dat is niet leuk. 
Plezier is belangrijk.”

Andere punten van aandacht “Golfen is een spel met en 
tegen de natuur”, is Michiels overtuiging. “In de natuur zijn 
geen rechte lijnen en ook op de golfbaan moet je dat terug-
zien. Over het algemeen is de mens dominant cultiverend. 
Het gras wordt gemaaid, er is semi rough en dan rough, 
bomen te kort op de fairway, met overhangende takken, 
worden gesnoeid enzovoort. Ik vind dat de fairways breder 
moeten zijn en dat er geen semi rough is maar dat je dan 
direct in de rough terecht komt.”

Opmerkingen aangaande de tee-box van hole 8 
Michiel wees ons op nog een aantal puntjes toen we 
aankwamen op de recent gerenoveerde tee-box van hole 8. 
De rechte lijnen aan de zijkanten van tee-boxen mogen wel 
speelser zijn. Er mogen wat meer hoogteverschillen worden 
aangebracht zodat, vanaf  de zijkant, de tee-box meer in de 
natuur is opgenomen. 
De beuken aan de rechterkant waren gesnoeid maar Michiel 
gaf  aan dat dit maar een tijdelijke oplossing was. De bomen 
groeien door en uiteindelijk hangen de takken alsnog ver over 
de tee-boxen heen. Waarom de bomen niet rooien en de jonge 
beuken die erachter staan de ruimte geven om te groeien.
Ook de bunkers aan de linkerkant waren niet goed zichtbaar. 
In de loop der jaren is het gras naar binnen gegroeid waar-
door de bunkers minder goed opvallen. Als een golfer op 
de tee-box staat moet er zoveel mogelijk data binnenkomen 
over alle hindernissen. De golfer moet kunnen bepalen hoe 
hij de hole goed kan spelen. Michiel zou ook de fairway 
tot kort aan de bunkers laten lopen en eventueel de meest 
rechtse bunker laten vervallen. De bomen achter de bunker 
zijn groot en vormen een ‘hindernis’ waardoor een bunker 
voor de bomen niet echt nodig is. Voor de scheiding tussen 
hole 2 en 8 kunnen de bunkers wel blijven liggen.

Michiel viel het op dat De Compagnie nog steeds wit, geel, 
blauw, rood en oranje tee-blokken gebruikt. In de toekomst 
worden dat codes, zoals bijvoorbeeld bij de golfbaan in 
Havelte worden toegepast. De codes geven de lengte aan 
van de te lopen lus. Met name de mannelijke golfers vinden 
het moeilijk om van de blauwe of  rode tee af  te slaan 
terwijl het voor hun handicap wel goed zou zijn. Door 
het toepassen van (afstand)codes wordt dit makkelijker 
en wordt het spel voor de (mannelijke) hogere handicap-
per aantrekkelijker. Als het aan Michiel lag zouden er geen 
‘dode’ materialen door de baan aanwezig moeten zijn. Geen 
afstandspaaltjes, geen prullenbakken en geen ballenwassers. 
Golfen is een spel met en tegen de natuur.

European Institute of  Golf  Course 
Architect (EIGCA)
EIGCA is een internationale branchevereniging, die 
ruim 80 hoog gekwalificeerde golfarchitecten 
vertegenwoordigt, uit Europa maar ook uit andere 
delen van de wereld, welke streven naar kwaliteit, 
veiligheid en kennisdeling omtrent golfbaan-
architectuur. Door hun vaardigheden, ervaring en 
opleiding, hebben EIGCA leden laten zien, dat zij in 
staat zijn om golfprojecten te ontwerpen, maar 
eveneens daarop toezicht te houden tijdens de 
realisatie van golfprojecten en dit werk te doen 
volgens de hoogste standaarden. Opleiding van 
nieuwe kandidaten en bijscholing van de leden vormt 
de rode draad in het beleid van het instituut. De golf-
baan is immers een onderdeel van het landschap, de 
bescherming en versterking van de natuurwaarden zal 
daarbij de hoogste prioriteit krijgen.

Staand op de recent gerenoveerde tee-box van hole 8 werden we op nog 
wat meer puntjes gewezen.
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Onze baan trekt regelmatig bekende Noordelingen. Wat vinden zij zo leuk aan de golfs-
port en hoe luidt hun oordeel over onze baan. In deze editie loop ik een ronde met Arjen 
van der Grijn. Dit om uit te vinden wat hij zo leuk vindt aan de golfsport en om te praten 
over zijn bijzonder beroep als grimeur van héél veel bekende Nederlanders.

Als ik aan Arjen van der Grijn denk komen bij mij alle-
maal herinneringen boven, en denk ik direct aan de diverse 
typetjes van Koot & Bie, de mannen van Jiskefet etc. Direct 
komt er een grijns op mijn gezicht met die associatie.
Ik vond het dan ook heel leuk om met deze visage kun-
stenaar door onze baan te gaan, om met hem te praten over 
zijn vak als grimeur en uiteraard de golfsport.

Arjen van der Grijn werd geboren op 30 september 1950 in 
Stolwijk. Momenteel is hij woonachtig in het Friese Grou. In 
zijn jonge jaren had Arjen de ambitie om acteur te worden. 
Al snel kwam hij erachter dat teksten leren niet zijn sterkste 
kant was, en er derhalve een toekomst als acteur niet in zat. 
Iemand van een toneelvereniging attendeerde destijds Arie 

(zo heet hij officieel) op het beroep van grimeur. Dat advies heeft zijn toekomst bepaald.

In 1966 bezocht hij het toonaangevende grimeerbedrijf  en haarwerkatelier Michels in Amsterdam. 
Omdat een grimeur echt alles van haar moet weten werd Arie weggestuurd, dit om eerst maar eens 
een kappersopleiding te volgen. Ruim een jaar later melde Arie zich weer bij de firma Michels. De 
chef  van het haarwerkatelier heette hem welkom en zei: “ De naam Arie, dat kan echt niet hier. 
Vanaf  nu heet jij Arjen”. Hij begon onderaan de ladder. In de avonden mocht hij met de grote jon-
gens mee naar het theater. Hij hielp met het dragen van de zware koffers ,haalde biertjes voor ze, 
en kijkt en luistert vooral. Naar verloop van tijd schoof  Arjen door en begon de achterste rij van 
het koor te schminken. Steeds mocht hij iets meer gaan doen. Hij verdiende 35 gulden per week, 
niet veel met een kamerhuur van 70 gulden. De vele fooien die de grimeurs kregen waren meer dan 
welkom.
Al snel bleek het talent van Arjen en kwam hij in contact met bekende Nederlandse artiesten zoals 
Wim Sonneveld, Toon Hermans, Willem Nijholt en ga maar door.
Ook werkte hij mee aan bekende televisieseries zoals Floris, die destijds nog in zwart-wit werd 
opgenomen. Wellicht is hij als grimeur het meest bekend geworden door zijn samenwerking met 
bekende Nederlanders zoals Kees van Kooten en Wim de Bie. Ruim 25 jaar wist hij deze artiesten 
om te bouwen naar de door het Nederlandse volk  geliefde typetjes als: De Vieze man, Koos Koets, 
Jacobse en van Es, Wethouder Hekking en ga maar door. Het bijzondere van Arjen is zijn diver-
siteit en vakmanschap.
Na deze periode kwamen te veel artiesten nog voorbij om allemaal op te noemen, zoals de mannen 
van  Jiskefet, Youp van ’t Hek. Ook (de échte) Sinterklaas zat vaak in de stoel bij deze kunstenaar.
voor zijn werk ontving Arjen in 
1998 de Prix d’ Excellence van de jury van de Nederlandse Academy Awards. Dat was voor het 
eerst keer dat een grimeur een oeuvreprijs ontving. In 2017 hij vijftig jaar in het vak. Dat wordt 
gevierd met het jubileumboek ‘50 jaar Grijngrime’ en wordt hij bevorderd tot Officier in de Orde 
van Oranje-Nassau.

Met bekende Noordelingen door onze baan

Arjen van der Grijn
Man van duizend gezichten
Tekst: Feico van der Ploeg. 

Naar Friesland
In 2000 besluiten Arjen en zijn vrouw Marianne te ver-
huizen van Muiderberg naar Friesland. “We  betrokken 
een grote boerderij in het schilderachtige dorp Tijnje”, 
blikt Arjen terug. “Ik ging naar Tijnje gewapend met het 
advies van mijn oude huisarts om te gaan golfen, aangezien 
ik vanwege een kapotte knie net meer kon tennissen en 
voetballen. Golf, golfen…, ik vond het maar niets. Maar 
ja, toch wilde ik graag tussen mijn drukke werkzaamheden 
door wel naar buiten, de natuur in. Op aanraden van mijn 
makelaar heb ik me in eerste instantie gemeld bij Lauswolt. 
Dat was lachen. Ze zagen me al aankomen zonder GVB. 
Maar goed, omdat ik de vereiste vijf  aanbevelingen had 
mocht ik wel eens komen praten. Als ik tenminste bereid 
was om een fors bedrag op tafel te leggen als inkoop. 
De gespreksuitnodiging heb ik maar beleefd afgeslagen 
en ben op een wat minder gecompliceerde manier in 
2001 lid geworden van Heidemeer en Heerenveen. Daar 
heeft Martin Wedema, een zeer aimabel man waarmee ik 
meteen een klik had, de eerste beginselen van het golfen 
bijgebracht. Op Heidemeer, waar ik zo’n tien jaar lid ben 
geweest, heb ik goede vrienden opgedaan. We waren een 
clubje dat zondags in alle vroegte als eerste afsloegen. Met 
die jongens speel ik overigens nog steeds. Na Heidemeer 
ben ik lid geworden op Ameland, overgehaald door mijn 
zus en haar vriendin Marie van Gangelen, die daar een 
huisje had waarin ik veel bivakkeerde. Marie werd op een 
gegeven moment voorzitter van de Gooise Golfclub en 

vroeg me haar te steun door daar lid te worden. Daar kon 
ik natuurlijk geen ‘nee’ tegen zeggen, zodat ik nu lid alweer 
twee jaar ben in Hilversum. Daar ben ik het meest ideale 
lid. Ik betaal braaf  mijn contributie, maar door allerlei 
omstandigheden heb ik er nog nooit gespeeld. Daar komt 
wel verandering in, want ik sta op het punt wat meer vrije 
tijd te krijgen.”

Fantastisch relaxte sport
Arjen golft niet om topsportprestaties neer te zetten. “Het 
is gewoon een fantastische sport, zeer relaxt”, is zijn bena-
dering. “Weet je, je kunt je bij voetbal altijd wel verschuilen 
achter een medespeler als het allemaal niet loopt. Bij golf  
doe je het zelf. Een slechte slag ligt gewoon aan jezelf. En 
dat overkomt me nogal eens. M’n ranking is dan ook niet 
al te hoog, handicap 36 of  zoiets. Maar je zult mij, als ’t 
niet loopt, geen stokken zien breken. Mijn humeur lijdt er 
beslist niet onder. Daarom denk ik dat veel mensen wel 
graag met me willen spelen. Wordt nooit chagrijnig. Dat 
houdt echter niet in dat ik het spel niet serieus neem. Ik 
ken de regels en houd me daaraan. Maar verder is golf  
voor mij puur ontspanning. Daar komt bij dat je speelt op 
de mooiste stukjes natuur.”

Crazy heroes 
Zijn uitgebreide golfvriendenkring brengt Arjen naar vele 
Zijn uitgebreide golfvriendenkring brengt Arjen naar vele 
verschillende banen. Zo speelde hij vijf  jaar geleden ook 
al eens in Veendam. “Mooie baan, met veel beweging en 
spannende waterpartijen”, zo typeert hij onze baan. “Daar 
mogen de Groningers trots op zijn.”
Speciale herinneringen koestert Arjen echter aan een 
golfpartijtje down under. Hij was als grimeur aangetrok-
ken door de producer van de film ‘De scheepsjongens van 
de bonte koe, waarvan enkele Indonesische scenes werden 
gedraaid in Australië. “Daar vertoefden we vijf  weken’, ver-
volgt hij zijn verhaal. “Non stop aan het werk, we hadden 
maar twee zondagen vrij. Op een van die vrije dagen vroe-
gen een paar Australiërs wie er van ons mee wilden gaan 
golfen op een baan bij Port Douglas.  Dus ik m’n vinger 
omhoog, samen met onze Nederlandse geluidsman. Aange-
komen op de baan zagen we bordjes staan met de tekst 
‘Watch out for the crocodiles’. De geluidsman en ik deden 
daar een beetje lacherig over. Maar goed, op het moment 
dat ik af  wilde slaan op hole vier zag ik onze Australische 
medespelers een beetje wit weg trekken. Tegelijkertijd 
ontwaar ik in mijn backswing een kanjer van een krokodil 
het water uitkomen. De kans om met zo’n beest op de foto 
te komen krijg je nooit weer, dus ik verzocht een van de 
Australiërs zijn camera te pakken, waarna de geluidsman 
een ik plechtig voor ’t beest gingen poseren. In het clubhuis 
aangekomen merkten we dat het verhaal ons al voorbij had 
gesneld. We werden op de 19e dan ook uitgeroepen tot 
crazy heroes.  
Een  rondje golf  met Arjen van der Grijn is genieten, veel 
lachen maar vooral ook verbaasd staan over zijn verhalen.

                 “De naam Arie, 
        dat kan echt 
                  niet hier”
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De opleiding Sportkunde en Management van de Hanze Hogeschool geeft een zeer 
brede oriëntatie op alle aspecten van sport en sportmanagement. Sinds vorig jaar biedt 
onze club de mogelijkheid voor 3e en 4e jaars studenten sportkunde een aantal maanden 
stage te lopen. Behalve kennis te maken met de organisatie van een golfclub krijgen ze 
ook een specifieke opdracht.
Reden genoeg om eens nader kennis te maken met één van de stagiaires die sinds 
september vorig jaar bij ons stage loopt: Mart Bloeming

Wil je jezelf  even voorstellen?
‘Ik ben Mart Bloeming, 4e jaars student Sportkunde aan de Hanze Hogeschool in Groningen. 
Ik ben 22 jaar en woon bij mijn ouders in Hoogezand.  Mijn hobby is voetballen en daarvoor 
train ik twee keer in de week. Heb ook nog een tijdje padel gespeeld.’

Had je enige affiniteit met de golfsport voor je hier kwam?
‘Niet echt, maar mijn vader is een enthousiast golfer bij De Compagnie en mijn moeder speelt 
ook af  en toe. Inmiddels ben ik wel een enthousiast golfer geworden. Ik volg lessen met de 
andere werknemers van de club en heb mijn GVB gehaald. De technische aspecten van de sport 
had ik toch wel onderschat. Dacht dat ik dat wel snel even onder de knie zou krijgen, maar weet 
inmiddels dat de techniek veel oefening vraagt.
Graag loop ik nu met m’n vader een rondje door de baan en het lijkt me geweldig ook eens op 
andere banen te spelen.’

Jouw keuze voor een stageplek was dus Golfclub de Compagnie.
‘Ik kende de club dus een klein beetje via mijn ouders, maar het leek me een goed idee om via 
een stage kennis te maken met een sport waar ik nog niet echt veel van wist en ik wilde ook 
graag meer weten over de organisatie en het management van een grote club. 
De Hanze Hogeschool heeft een soort van vacaturebank en daar zag ik de mogelijkheid voor 
een stageplek bij De Compagnie. Mijn vader is een oud-collega van Fopke Drijfholt dus op die 
manier was een sollicitatiegesprek snel geregeld. Het klikte van beide kanten en zodoende kon ik 
hier vorig jaar september beginnen.’

Kun je iets vertellen over je stage-opdracht?
‘Mijn opdracht was: uitbreiding zakelijke relaties en onderzoek doen naar de mogelijkheden tot 
het starten van een businessclub voor jongere ondernemers. 
Ik heb allereerst een enquête laten rondgaan onder de bedrijfsleden leden met betrekking tot 
hun tevredenheid over het functioneren van de huidige businessclub. Daaruit bleek dat men 
content is met wat de club te bieden heeft.
Om nieuwe jongere leden te vinden voor de zgn. ‘talent group’ - een concept om jongere leden 
aan te trekken - moest een heel andere doelgroep worden benaderd . Uiteindelijk moet hieruit 
een aparte junioren-businessclub ontstaan.
Over criteria voor oprichting en lidmaatschap van een dergelijke juniorgroep heb ik overleg ge-
had met onze bedrijvencommissie en uiteraard met de clubmanager. Hieruit kwam duidelijk naar 
voren dat een juniorenclub een positieve aanvulling zou kunnen zijn op de bestaande business-
club. Om te komen tot verjonging van de golfsport in het algemeen is de NGF de campagne 
‘Welcome to the club’ gestart. Doel is onder andere te komen tot een netwerkomgeving die voor 
jongere ondernemers interessant is. 

Student Hanze Hogeschool
De Compagnie als 
stageplaats
Tekst: Jitty Jaarsma
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Het bleek dat onder meer SC Heerenveen reeds een 
dergelijke juniorenclub heeft en hier kon ik op de nodige 
assistentie rekenen.’

Op welke doelgroep is je onderzoek gericht en wat is 
het concept?
‘De beoogde doelgroep is: jonge en startende ondernemers. 
En die in clubverband een netwerkomgeving bieden 
waarin golf  de bindende factor is. Daarbij wordt niet 
alleen aan golfclinics of  golfwedstrijden gedacht, maar 
ook bijvoorbeeld aan workshops of  een masterclass.’

Enthousiast laat Mart weten op schema te liggen met zijn 
opdracht en hij denkt in mei het concept startklaar te 
hebben. Graag zou hij aan het einde van zijn stage de 
mogelijkheid krijgen nog een paar maanden bij 
De Compagnie te blijven om het concept verder en breder 
te ontwikkelen. 

Voldoet de stage aan je verwachtingen?
‘Zeer zeker. Ik ben zeer onder de indruk van alles wat er 
bij het managen van een grote club als De Compagnie 
allemaal komt kijken. Al die verschillende onderdelen 
waaruit de club bestaat moeten toch allemaal aangestuurd 
worden door een relatief  kleine organisatie. En een club-
manager speelt daarin een heel belangrijke rol. Daarnaast 
vind ik De Compagnie een hele plezierige werkomgeving.’

Wat zijn je plannen als je scriptie straks af  is en dus 
je studie aan de Hanze Hogeschool ook? 
Ik denk niet dat ik hierna nog een master-opleiding ga 
doen, want ik wil graag gaan werken. Op termijn zou ik 
bijvoorbeeld graag studentenbegeleider op de Hanze 
Hogeschool willen worden.  Maar een baan bij een 
gemeente op de afdeling Openbare Ruimte lijkt me ook 
heel interessant. Het inrichten van bijvoorbeeld een 
nieuwe wijk of  revitalisering van een wijk op een manier 
die de bewoners ruimte en gelegenheid geeft sportieve 
activiteiten te ondernemen.’

Tot slot? 
‘Ik hoop dat niet alleen ik, maar ook de golfclub iets heeft 
gehad aan mijn stageperiode. Dat ik iets heb kunnen neer-
zetten voor de langere termijn wat een aanvulling is voor 
de club.’

        “ Ik ben zeer onder de indruk 
van alles wat er bij het managen 
                 van een grote club als 
         De Compagnie 
                      allemaal komt kijken”



Het hele jaar door zijn Anton Metselaar en zijn mannen in de weer met het reguliere onderhoud van de baan. 
Maar in het eerste kwartaal van dit jaar pakten zij een aantal speciale klussen. De meest ingrijpende waren 
de renovatie van twee teeboxen en het rooien van een aantal aangetaste sparren. Namens de baancommissie 
doet Peter Meeuwis verslag hiervan. 
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Nestkastjes op Golfclub 
Oplettende golfers hebben eind januari kunnen zien dat er 
een aantal vrijwilligers, mannen en een vrouw, druk bezig 
waren met nestkastjes op onze golfbaan.

Vanuit de baancommissie was bedacht om ook dit jaar de 
aanwezige nestkasten leeg te halen en schoon te maken. 
Een noodzakelijke actie naar bleek, de kastjes waren goed 
gebruikt en er is veel nestmateriaal uit de kasten gehaald. 
Er was zelfs een nestkast waarin de eitjes nog lagen, onder 
een wespennest.

Ruim 60 nestkastjes werden onderhanden genomen. Het 
momenteel aanwezige aantal kastjes is echter veel te weinig 
voor ons uitgestrekt landgoed. Volgens vogelkenner en lid 
Menno Prins hingen er in het verleden ruim 160 stuks. 
Veel van deze nestkastjes zijn in de loop van de jaren 
verdwenen of  weggehaald omdat ze waren beschadigd. 
Vooral de kastjes voor de spreeuwen moeten snel weer 
worden aangevuld. Deze vogels zijn namelijk gek op 
engerlingen. Engerlingen tasten onze mooie golfbaan aan. 
Ze vreten namelijk de ondergrondse delen van het gras-
land aan. Deze vraatschade kan enorme vormen aanne-
men, met als gevolg dat hele delen van het gazon afsterft.
Conclusie van de dag: Er moeten dit jaar dus meer nest-
kastjes komen. Dit is goed voor de biodiversiteit én zeker 
ook voor de vogels.

Begin februari zijn er 78 nieuwe nestkasten besteld en op 
20 februari zijn de nestkasten opgehangen door de baan. 
Menno heeft de nestkasten door de baan, op zowel de par 
3 als de grote baan, neergezet en twee andere teams heb-
ben de kasten in de bomen bevestigd. Menig golfer heeft 
op die dag de activiteiten kunnen aanschouwen en naar 
mijn idee werd de actie wel gewaardeerd. Hopelijk worden 
de verschillende soorten nestkasten ook weer door vele 
verschillende soorten vogels gebruikt dit jaar.

Overlast tot midden maart tijdens het rooien van 
zieke en dode sparren.
De Letterzetter is een kevertje van slechts 5 millimeter 
maar de schade die deze schorskever aanricht is alles 
behalve klein. Zo ook op onze golfclub De Compagnie. 
Door de droogte afgelopen zomer heeft de Letterzetter 
zich flink vermenigvuldigd waardoor er sprake is van een 
plaag in bosvakken met fijnspar. Het vervelende is dat dit 
pas zichtbaar wordt zodra bomen beginnen met afsterven. 
Zo is ook De Compagnie geconfronteerd met de plaag. 
Boomtoppen van diverse fijnsparren kleurden bruin, wat 
als eerste opviel bij de teebox van hole 4. 

Om de plaag van de letterzetter te beperken en om te ver-
mijden dat het nog erger wordt, moeten de beschadigde 
en dode bomen worden gerooid voordat de letterzetter 
weer uitvliegt. Dit gaat gepaard met wat geluidsoverlast 
van kettingzagen en versnippermachine. Ook het tran-
sport van omgezaagde bomen naar de versnippermachine 
en het afvoeren van de snippers zal wat overlast kunnen 
veroorzaken.

Boomkapbedrijf  Ritsema uit Stitswerd gaat deze werk-
zaamheden voor De Compagnie uitvoeren. Zij zullen alle 
zieke en dode bomen uit vier bospercelen verwijderen 
(linkerkant fairway bunker hole 1, rechterkant fairway hole 
4, linkerkant fairway hole 4 tussen hole 4 en hole 5, linker-
kant fairway hole 9). Dit zal een redelijke kaalslag worden 
maar, na overleg met experts, heeft de baancommissie 
besloten om de eerste jaren geen nieuwe aanplant te doen. 
De baancommissie wil even afwachten hoe de bospercelen 
zich ontwikkelen omdat er voldoende inheemse jonge 
planten staan in de percelen, die door de kap meer ruimte 
krijgen.

Mochten er vragen of  opmerkingen zijn, dan kunt u con-
tact opnemen met een van de leden van de 
baancommissie.

Ooievaarsnest op de drivingrange.
Op de koude woensdag 8 februari was er een hoogwerker 
geregeld om het ooievaarsnest op de drivingrange ‘aan te 
kleden’.
Het nest staat al een paar jaar onbewoond achterop de 
drivingrange en de baancommissie heeft nu een poging 
ondernomen om het nest aantrekkelijker te maken voor 
een ooievaarskoppel. De greenkeepers hadden wat 
nestmateriaal verzameld bestaande uit takken en riet. Dit 
materiaal is aangebracht op het nest zodat het aanslepen 
van de eerste materialen door de ooievaars niet nodig is.

Hopelijk is op deze manier het nest wat aantrekkelijker 
gemaakt en mogen we dit jaar een koppel ooievaars op het 
nest ontvangen. De aanvliegroutes naar het nest zijn vrij 
en aan het uitzicht vanuit het nest hoeft het ook niet te 
liggen. 

Renovatie van hole 5 en 8 
In NEARY nummer 4 - winter 2022 - is er aangegeven 
dat de teeboxen van hole 5 en hole 8 worden gerenoveerd. 
Eind januari 2023 waren de werkzaamheden aan de tee-
boxen gereed maar had de boom bij de teebox van hole 5 
nog takken die belemmerend waren voor een goede afslag 
van hole 5. 
Met de hoogwerker die was geregeld op 8 februari voor 
het ooievaarsnest is deze boom ‘gekortwiekt’. Om de 
boom in model te houden en in evenwicht, zijn de 
onderste takken aan alle zijden van de boom gesnoeid. 

Ook aan beide zijden van de teebox van hole 8 zijn de 
bomen gesnoeid en is de ‘kikkervijver’ aan de waterrand 
opgeschoond. Na de aanpak van deze bomen zijn er nog 
diverse andere bomen gesnoeid, onder andere op hole 9, 
links voorbij de blauw/rode teebox.

Boven: De nestkast waarin de eitjes nog lagen, onder een wespennest.
Onder: Een hele toer om de kastjes in de bomen te hangen.

Baancommissie

Het nieuwe seizoen gestart met 
bijzonder onderhoud
Tekst: Peter Meeuwis



 

Het rijke clubleven

Nieuwjaarsreceptie | Winterwandeling | 
Businessclub | Herenmiddag
Deze rubriek geeft een impressie van wat er zich zoal binnen de club afspeelt, of  af  gaat spelen. 
De artikelen zijn afkomstig van commissies of  leden die  (nog) eens de aandacht willen vestigen op een
bijzondere of  plezierige activiteit. In de volgende editie is uw bijdrage van  harte welkom.
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Zaterdagmiddag 4 februari om half  2 nemen de eerste 
deelnemers een hap van de heerlijke veenturf  koek, 
gesponsord door bakker Wim Zijlema. Samen met een 
warme chocolademelk, naar keuze met of  zonder slag-
room, zijn ze klaar voor de start van de winterwandeling 
‘voor spek en bonen’.  
We starten met een groep van zo’n kleine 30 wandelaars. 
Het fantastische weer, er is volop zon, zorgt voor een 
zonnige en gezellige wandeling. De start is bij het fietspad 
tussen hole 10 en de par 3 baan. 

Verhaal tijdens de wandeling 
Onderweg zijn er zeven stops waar de deelnemers een 
stukje geschiedenis horen over de Veenkoloniën. Dit 
vertelt onze gids André aan de hand van de namen van de 
holes die ons golflandgoed rijk is. Zo vertelt hij bijvoor-
beeld het verhaal over de ‘Tripshoek’ waar in 1640 in 
opdracht van Adriaan Trip het Tripscompagniesterdiep is 
gegraven. Even later is hier Veendam ontstaan. Ook het 
verhaal van hole 13 de ‘rimpe’ en hole 18 de ‘dalgronden’. 
De rimpe is een oude middeleeuwse veendijk die diende 
als waterkering, zodat het water niet over de velden liep. 
Door het winnen van turf  werd de grond ‘arm’. Ze 
gebruikten poep en pies om deze arme grond ‘dal-
gronden’ opnieuw voedselrijk te maken. Duurzaamheid 
ten top al een paar honderd jaar geleden. 

Veendammer proeverijtje 
Onderweg staat twee keer een ‘Veendammer’ proeverijtje 
klaar voor iedereen. Tijd om even met elkaar te kletsen en 
te na te genieten van de rijke historie. De eerste stop is bij 
het nabijgelegen honk van The Blokes. Hier geniet 
iedereen van een Veendammer borreltje, Groninger 
mosterkaas, zoute haring en Grunneger metworst. Na het 
vervolg van de wandeling is de tweede stop bij The Ranch 
waar iedereen een echt Veendammer biertje kan proeven: 
Bogdike. Eén deelnemer weet direct waar Bogdike voor 
staat: ‘bog’ is veen en ‘dike’ dam. The Ranch biedt naast 
het biertje de deelnemers ook een heerlijke wrap met zalm 
aan. 

Het laatste stuk van de tocht voert langs hole 8 en uitein-
delijk zijn we terug bij hole 1 en 9. Tijdens de wandeling 
heeft de gids een aantal vragen gesteld. Voor het juist 
beantwoorden van een vraag was er aan het eind van de 
wandeling een veenturf  cake, gesponsord door bakker 
Wim Zijlema. Het was een supergezellige tocht. 
Deelnemers: leuk dat jullie er waren! 

De leden van ParTee zien jullie graag bij de volgende 
activiteit. Zaterdag 25 maart een spelregelquiz om in het 
voorjaar het nieuwe golfseizoen goed te beginnen.

Activiteiten Businessclub 2023
Tekst: Feico van der Ploeg 
Dit jaar wil de Bedrijvencommissie de activiteiten en con-
tacten van de Businessclub intensiveren. Enerzijds door 
het organiseren van een masterclass en anderzijds met een 
vernieuwde opzet van de Bedrijvencompetitie . Dit alles 
om de leden van onze Businessclub meer met elkaar in 
contact te brengen.

Er wordt naar gestreefd om maandelijks een netwerk-
activiteit te gaan organiseren. Uiteraard golfgerelateerd.
Op donderdag 23 februari was de aftrap en werd er een 
Masterclass georganiseerd, waarbij onze golfprofessional 
les gaf  in het produceren van perfecte Teeshots. 

Zonnige en gezellige winterwandeling 
‘Voor spek en bonen’
Tekst: Klaske Supèr-Halmingh

Matig bezochte maar gezellige 
nieuwjaarsreceptie
Tekst: redactie
Tradities zijn er om in ere te houden. Zo ook de nieuw-
jaarsreceptie van de club. Op zondag 8 januari nam een 
klein aantal leden de moeite om elkaar het beste te wensen 
voor 2023 en die wensen kracht bij te zetten met een 
geheven glas. Dat de club goed bij kas zit was te merken. 
Tastte de penningmeester in vroegere tijdens in de buidel 
voor het aanbieden van slechts één glaasje bubbels en een 
borrelhap aan de aanwezigen, deze keer konden de die 
hun pinpas op zak houden: alle genoten drankjes waren 
voor rekening van de vereniging!

Jammer dat de receptie slechts door een handvol leden 
werd bezocht. Da’s wel eens anders geweest. Oudgedien-
den kunnen zich wellicht nog herinneren dat tot een aantal 
jaren geleden de nieuwjaarsborrel vooraf  werd gegaan 
door een gezelligheidswedstrijd.  Daarvoor was over het 
algemeen veel belangstelling en een plezierig neveneffect 
was dat het tijdens de receptie aanzienlijk drukker was. 
Wellicht een goede gedachte om dit volgend jaar weer in 
te voeren. 
Inherent aan de nieuwjaarstraditie is dat tijdens de receptie 
de golfer en golfster van het jaar in de bloemetjes worden 
gezet. In 2020 presteerde bij de dames Ming Hu het best, 

terwijl alle heren Robert Ritsema voor zich moesten laten 
gaan. Jammer dat hij op 8 januari de enige was die acte de 
présence gaf.
Met het aantreden van het nieuwe bestuur is er ook een 
nieuw element is de receptie geslopen. Er is voor deze 
gelegenheid nooit een dresscode van toepassing geweest. 
Leden kwamen tamelijk casual of  zelfs in golfkleding 
opdraven. Maar dit jaar werd voor het eerst heren in black 
tie waargenomen. Misschien een idee om van het eerste 
feestje in het jaar een galaparty te maken. 
Dat in combinatie met de herintroductie van de nieuw-
jaarwedstrijd zal dit toch een positieve invloed moeten 
hebben op de opkomst!

Ook nieuw: aanwezigheid van jeugd tijdens de receptie. De kinderen 
van Saretha (midden) en Fopke maakten onder het genot van een 
glaasje prik kennis met de club.

Tijdens de winterwandeling kregen de deelnemers van een deskundige 
gids allerlei wetenswaardigheden over ons gebied te horen.

Deze Masterclass was snel volgeboekt en de opzet werd 
gewaardeerd.
Uiteraard wordt er ook dit jaar weer ‘gestreden’ om de 
Business Cup. Naast de eervolle dagwinst wordt er over 
vijf  goed verzorgde en gezellige dagen gestreden om deze 
cup. Het team met de meeste punten over 5 speeldagen is 
kampioen van de Business Cup 2023. Alle bedrijven zijn 
welkom om aan de Bedrijvencompetitie deel te nemen. 
Niet alleen de leden van onze eigen Businessclub. 
Deelnemende teams worden op de wedstrijddagen in de 
watten gelegd. Naast het wedstrijdelement is het natje en 
droogje prima verzorgd. Het gehele programma speelt 
zich af  tussen 10.00 en 18.00 uur.

Speeldagen Business Cup 
• Vrijdag 19 mei
• Vrijdag 16 juni
• Vrijdag 14 juli
• Vrijdag 15 september
• Vrijdag 13 oktober
We hanteren verschillende spelvormen die vooral uitnodi-
gen om samen te spelen. Op de speeldag zullen we de 
deelnemers laten weten welke spelvorm wordt gespeeld. 
Een klein element van verrassing dus.

Kosten voor deelname per team
• 249 euro voor leden van Businessclub de Compagnie*
• 499 euro voor overige bedrijven
Voor meer info en over promotiemogelijkheden van 
uw bedrijf  neem contact op met de clubmanager Fopke 
Drijfholt .

*Indien de Business Cup-wedstrijden onderdeel zijn van het 
afgesloten partnership met de golfclub  zijn er  geen  extra kosten 
verbonden aan deelname.
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Fopke’s Drive
Het voorjaar is alweer in volle gang en 
dat betekent dat we ons kunnen opmaken 
voor een heerlijk nieuw golfseizoen. 
Mocht je genoten hebben van een winter-
golf-stop dan is het nu tijd om de clubs 
weer op te poetsen en je klaar te maken 
voor het nieuwe seizoen.

Het voorjaar is een bijzondere tijd op de golfbaan. Het 
gras begint weer te groeien en de bomen en struiken 
krijgen langzaamaan weer bladeren. De dagen worden 
langer en de zon doet haar best om het kwik omhoog 
te krijgen. Het voorjaar is een tijd van vernieuwing en 
groei, zowel op als naast de golfbaan.

In de baan is de nodige aandacht besteed aan de conditie 
van de teeboxen. Deze winter zijn een aantal teeboxen 
vernieuwd en het is nu van belang om deze goed te 
onderhouden en te verzorgen. Minder zichtbaar maar 
zeer belangrijk voor de biodiversiteit zijn de ruim 70 
nieuwe nestkasten die dit voorjaar vele nieuwe gevleugelde 
vriendjes onderdak zullen bieden op ons landgoed. 

Ook buiten de golfbaan zijn de nodige voorbereidingen 
getroffen op het nieuwe seizoen. De leden- en wedstrijd-
commissie hebben weer een leuk wedstrijdprogramma 
samengesteld en iedere maand is er de mogelijkheid om 
vrienden en familie gratis kennis te laten maken met 
onze prachtige sport tijdens de open golfdagen. Deze 
dagen staan in het teken van ‘Welcome to the club’, de 
nieuwe promotiecampagne van de NGF waar wij als 
club op zullen meeliften. Neem dus ook vooral nieuwe 
mensen mee naar de baan.

Online doen we ook ons best om onze prachtige 
golfbaan bij een breder publiek onder de aandacht te 
brengen. We zijn dan ook zeer actief  op verschillende 
social media kanalen. We laten mensen online zien hoe 
mooi ons landgoed en de golfsport is en delen leuke 
en interessante activiteiten van de club. Als klap op de 
vuurpijl zullen we de komende maanden werken aan een 
nieuwe website en als het een beetje meezit kunnen we 
deze nog voor de zomer lanceren.

Tot slot wil ik jullie nog een tip meegeven voor het voor-
jaar. Vergeet niet om te genieten van de schoonheid van 
de golfbaan en de natuur om ons heen. Golfen is niet 
alleen een sport, maar ook een manier om te ontspannen 
en tot rust te komen. Geniet van de frisse lucht, de zon 
en de geluiden van de natuur om ons heen.

Ik wens jullie allemaal een prachtig voorjaar op de 
golfbaan en veel golfplezier!

Herendagcommissie zet in op een actief  ‘23  
Tekst: Feico van der Ploeg 
Elke dinsdag organiseert deze commissie de herendag. 
Weer of  géén weer, als de baan open is wordt er gespeeld. 
Dat deze activiteit goed wordt gewaardeerd blijkt telk-
ens weer uit de hoge opkomst. Een dag waar naast een 
sportieve ronde golf  ook de gezelligheid centraal staat. 
Het is vooral laagdrempelig, iedere mannelijke golfer 
binnen onze club is welkom. Zowel de lage als hoge 
handicapspelers.
Er wordt vanaf  10.30 gestart waarbij de deelnemers 
vooraf  hebben gekozen tussen 9 of  18 holes om te spe-
len. Na binnenkomst is er alle ruimte om na te genieten en 
bij te praten.
Ook voor dit jaar staan er, naast de reguliere wedstrijden 
op dinsdag, weer bijzondere en gezellige speeldagen op de 
agenda. Onderstaand een (voorlopig) overzicht.
• Eind maart: Voorjaars-Regenboogwedstrijd + diner. 
• Begin juni: Aspergewedstrijd
• Eind augustus: BBQ – wedstrijd
• Eind oktober: Herfstkampioenschap + 
 stamppottenbuffet
• Eind december: Hazenpeperwedstrijd 
Verder streeft de commissie ernaar om eind juli weer een 
gezamenlijke Dames-/Herendag te houden. Ook willen 
ze weer graag een Herendag organiseren op een van de 
andere 4* banen.
Genoeg redenen om op dinsdag aan te sluiten en mee te 
gaan doen aan deze gezellige dagen. Inschrijven kan via 
E-Golf  4U wedstrijden. Deelnamekosten herendagen be-
dragen slechts 2 euro per keer. Hiervan worden de prijzen 
voor zowel de 9 als 18 holes aangeschaft. Ook wordt er 
een gedeelte gereserveerd als ‘sponsoring’ voor de bij-
zondere wedstrijddagen met na afloop een gezamenlijke 
maaltijd. 

In Memoriam
Vlak voor het verschijnen van de kersteditie van de Neary, 
het blad lag al bij de drukker, bereikte ons het trieste ber-
icht dat Nico Zweerts de Jong (Soerabaja 1942 – Scheem-
da 2022) was overleden. Nico, clublid van het eerste uur, 
vervulde door de jaren heen vele functies.

Tekst: Jitty Jaarsma

ParTee

Meer dan golf alleen
Iedereen heeft inmiddels vast wel gehoord van de nieuw opgerichte activiteitenclub Par 
Tee. Maar waar is onze aloude BAC dan gebleven?  Reden genoeg om kennis te maken 
met de enthousiaste groep leden die inmiddels een deel van het sociale hart van onze 
club is geworden en uit te vinden hoe de vork in de steel zit.

De Par Tee commissie is eigenlijk min of  meer per toeval ontstaan. 
Jacob en Klaske Supèr en André Smallenbroek en Lisette Hooijer 
zaten de recreatieve wedstrijd die ze hadden gelopen in hole 19 te 
evalueren toen de wedstrijdleiding bekendmaakte dat de BAC haar 
bijzondere activiteiten ging stoppen in verband met het wegvallen 
van opvolging in de commissie. Maar... mochten er vrijwilligers in 
de zaal zijn die het stokje zouden willen overnemen dan kon men 
zich melden. De rest is historie. De vier dames/heren meldden zich 
en gingen vervolgens aan de slag. Niet als een vervanger van de 
opgeheven BAC maar als een aparte 
commissie die niet-wedstrijd-gerelateerde activiteiten zou willen 
organiseren. Een vernieuwde BAC  zou dan de recreatieve wedstri-
jden blijven organiseren.
Brainstormend over invulling en naam kwam men op de zeer toe-
passelijke naam: Par Tee. Zeg het snel achter elkaar en het Engelse 
'Party' is daar! 
                                          
Als eerste werd een enquête uitgezet om inzicht te krijgen in de 
wensen van de leden. Ze ontvingen 250 reacties en dat aantal gaf  
een redelijk goed beeld. Als favoriet kwam de Winterwandeling 
uit de bus, maar ook de pub quiz scoorde hoog en in november 
konden de 50 deelnemers die zich hadden opgegeven een hele gez-
ellige avond pub quizzen. Bijzonder detail: circa 85 procent van de 
deel-nemers was lid van onze club en de overige 15 procent was 
introducé en misschien potentieel lid!  Ook dit is een doelstelling 
van de commissie: niet alleen sociale activiteiten voor clubleden, 
maar ook voor niet-leden, met een mogelijk vervolg.
Inmiddels is ook de winterwandeling achter de rug. Eveneens een groot succes. Bakker Zijlema 
sponsorde de specifieke Veendammer broodjes en onderweg was er nog een drankje. Bijzonder 
interessant voor de leden was de geschiedenis achter de namen van onze holes die bij elke hole 
werd verteld. Uiteindelijk een stop bij The Ranch in Veendam voor een smakelijke wrap om de 
honger te stillen en terug naar het clubhuis. Ook nu kon de organisatie tevreden terugkijken. 
Men heeft het plan om per jaar vijf  of  zes activiteiten te organiseren. Voor de komende periode 
staat op 25 maart een spelregelquiz op het programma met medewerking van onze spelregel 
specialist Fiona McCann en op zaterdag 24 juni een Midzomerfeest in samenwerking met de 
vernieuwde BAC. Een recreatieve wedstrijd met na afloop in en rond het clubhuis hapjes, 
drankjes en muziek.
SAVE THE DATE!

Voor de periode na de zomer zijn er nog geen concrete plannen. Mochten er lezers zijn die 
ideeën hebben dan graag even contact opnemen met iemand van de commissie. Dit kan via par-
tee@golfclubveendam.nl. Op de vraag of  de commissie ingeschakeld zal worden bij het 
vieren van het zevende club lustrum kon nog niet geantwoord worden. Eerste gesprekken met 
de clubmanager zijn er al wel geweest.

De ParTee-commissie 
Van links naar rechts:
André Smallenbroek,
Lisette Hooijer, 
Klaske Supèr en
Jacob Supèr.



Aan het eind van elk kwartaal ontvangt u, wanneer alles goed gaat, als lid van De Compagnie 
uw clubmagazine Neary. Op zich niets bijzonders, maar voordat het blad bij u op de deurmat 
valt hebben Peter Meeuwis (redactielid), Jitty Jaarsma en Feico van der Ploeg( redactionele 
medewerkers), Henk Meijer (eindredacteur) en Ive Krikke (hoofredacteur en vormgever) nogal 
wat werk verricht. Het leek de redactie een aardige gedachte om eens over het voetlicht te 
brengen hoe de Neary tot stand komt.  Een mooie gelegenheid ook om de lezers een kijkje te 
gunnen in de grafische keuken van ons bedrijfslid Scholma Druk en Media. Deze in Bedum 
gevestigde grafische onderneming drukt en distribueert het blad tegen een zo’n mooie prijs dat 
je gerust kunt stellen dat Scholma een welkome sponsor is.

Bij de productie van ‘printed media’, zoals drukwerk vandaag de dag wordt aangeduid, komt er nogal wat 
kijken. Zo’n 6 weken voor verschijning komt de redactie samen om de inhoud te bespreken. Die bestaat 
uit een aantal vaste rubrieken en wisselende artikelen die met golf, onze vereniging  en de baan te maken 
hebben. Op deze redactievergadering worden de taken verdeeld en de einddatum voor de  inlevering 
(deadline) vastgesteld. Ook de vormgeving komt, waar van toepassing, aan de orde.

De relatief  beperkte ruimte – er is ook een vast aantal pagina’s gereserveerd voor advertenties -  noopt 
het om de schrijvers vooraf  vast te pinnen op het aantal woorden dat ze kunnen gebruiken.  Het vervaar-
digen van drukwerk vergt namelijk een strakke planning. Kun je een website of  digitale nieuwsbrief  op 
elk gewenst moment nog veranderen of  uitbreiden, bij drukwerk lukt dat niet zonder dat dit consequen-
ties heeft voor productietijd of  kostprijs. Dat is dan ook de reden waarom de redactie meestal ‘nee’ moet 
verkopen op verzoeken nog een mededeling of  zelfs een heel artikel mee te nemen wanneer de dead-
line is verstreken. Vóór die deadline is het zo af  en toe ook schipperen wanneer er onverwachts kopij 
aangeleverd wordt door een commissie. Het kan dan ook voorkomen dat een reeds ingepland artikel 
komt te vervallen of  naar een volgende editie wordt doorgeschoven.  

Nadat eindredacteur Henk alle teksten onderhanden heeft genomen (dat doet hij niet al te ‘wreed‘ 
volgens hem zelf) kan het blad worden vormgegeven. Vroeger was dat voortraject, pre press in jargon, 
een omslachtig karwij waarbij veel precisie handwerk kwam kijken. Er staan de vormgever tegenwoordig 
geavanceerde computer opmaakprogramma’s  ter beschikking. Die maken het werk gemakkelijker en 
korten de voorbereidingsfase aanzienlijk in. Groot voordeel van de digitalisering van het voorbereidende 
werk is dat bijzondere creatieve grafische oplossingen, die vroeger zeer kostbaar waren, nu betaalbaar zijn. 
Als alles in het blad op z’n plekkie staat uploadt Ive de digitale bestanden via de site van Scholma en 
ontvangt daarna vrij snel een bericht of  de bestanden voldoen aan de technische vereisten die de druk-
ker stelt.  Wanneer alles oké kan de drukker ermee aan de slag.  Om een helder beeld te krijgen hoe het 
drukproces verloopt reizen we af  naar Bedum, waar algemeen directeur Harry Ploeg ons te woord staat.  

Harry ontvangt ons met een lachend verwijtje. “Jullie komen beiden uit het vak maar laten het aan mij 
over om het tamelijk ingewikkelde proces van drukken in een paar woorden uit te leggen voor leken. 
Maar goed, ik zal het proberen. Scholma produceert drukwerk digitaal of  door middel van offsetdruk. 
De digitale afdrukken zijn per stuk wat duurder, maar het grote voordeel is dat er geen of  nauwelijks 
aanloopkosten zijn. Deze methode is dan ook uitermate geschikt voor kleine oplagen of  gepersonaliseerd 
drukwerk. Zodra de oplagen wat groter zijn, zoals in het geval van de Neary, dan kies je voor offsetdruk.  
Dat is een techniek waarbij drukplaten in de drukpers wordt geplaatst. Deze platen zijn belicht met de 
bedrukking. De inkt wordt op de plaat aangebracht waarbij alleen de belichte onderdelen de inkt 
opnemen, op het rubberdoek overbrengt en dit op het papier gedrukt wordt. ”
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Tekst: Feico van der Ploeg en Ive Krikke 

Achtergrond

Voordat de Neary bij u op 
de mat ligt
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Fullcolour
De Neary is een glossy magazine, fullcolour gedrukt. 
“Eigenlijk  is het beter te spreken van vierkleurendruk”, 
doceert Harry verder. “Want door gebruikt te maken van de 
kleuren blauw, rood, geel en zwart kun je alle kleurnuances 
drukken. Dat kan door gebruik te maken van rasters. Een 
afbeelding of  vlak wordt dan omgezet in kleine puntjes die op 
het drukvel worden aangebracht. Het oog mengt de kleuren, 
een natuurkundig verschijnsel dat in het jargon additive kleur-
mening heet. Je zou het een beetje kunnen vergelijken met 
de techniek van schilderen die aangeduid wordt met pointil-
lisme.”

Duurzaam
Binnen de grafische branche is duurzaamheid al jarenlang een 
belangrijk issue.  Bij de preparatie van de drukplaten werd nog 
niet zo lang geleden nog gebruikt gemaakt van behoorlijke 
hoeveelheden chemicaliën en waren er films nodig met een 
zilverhoudende coating. Vandaag de dag is het mogelijk om de 
drukplaten rechtstreeks vanuit de computer te belichten. “We 
hebben wat betreft duurzaamheid altijd wel voorop gelopen“, 
stelt Harry.  In de jaren 80 van de vorige eeuw waren wij een 
van de eerste bedrijven die het voorbereidingstraject hebben 
gedigitaliseerd, voorwaarde om o.a. chemie-arm te kunnen 
werken. Ook hadden we vrij vlot digitale printers in huis. 
Omdat bij dat proces minder papier verloren gaat, maakten 
wij daarmee ook een duurzaamheidsslag. Recent hebben wij 
een bindmachine aan ons machinepark toegevoegd. De grote 
drukwellen waarop de Neary wordt gedrukt gingen voorheen 
naar een binderij in de stad Groningen. Nu werken we het 
blad zelf  helemaal af. Dat scheelt transportbewegingen wat 
kostengunstig is, maar ook het milieu spaart.”

Postklaar maken
Wanneer de Neary eenmaal gedrukt en gebonden is, valt er 
nog een stap te maken: het verzenden. Kleurrijke magazines, 
zoals ons clubblad, worden steeds vaker verzonden in een fo-
lieverpakking en hebben hierdoor een hogere attentiewaarde.  
Harry: “Daarbij is het één van de goedkoopste en milieuvrien-
delijkste verpakkingsmethoden. Bovendien kunnen we het 
dan gemakkelijk voorzien van een adresdrager in de vorm van 
een niet-klevend etiket met de naam en adresgegevens. Die 
etiketten printen we ook. Het secretariaat van de golfclub lev-
ert voor elke editie een bijgewerkt adressenbestand aan, waar 
de dubbele adressen uit gehaald zijn.  Als laatste stap wordt 
het aangeboden bij een postbedrijf, bijvoorbeeld PostNL, om 
bij de leden thuis te bezorgen.

Het maken van de Neary in beeld.
De foto’s bij dit artikel geven een beeld van het machinepark 
van Scholma Print en Media in Bedum. Op de foto rechts-
boven de redactie van de Neary. Van links naar rechts: Ive 
Krikke, Peter Meeuwis, Henk Meijer en Feico van der Ploeg. 
Inzet: Jitty Jaarsma. Linksboven en foto van Ive  die deze 
editie aan het vormgeven is. Op de foto linksonder poseert 
Harry Ploeg voor de recent aangeschafte bindstraat.  



Verre drives, loepzuivere ijzers en dodelijke chips; allemaal belangrijk, maar je hebt er weinig aan als de putts niet 
vallen. Putten vraagt van de golfer een specifieke mentale instelling. Hieronder een aantal tips om ook op de greens te 
scoren! 

ProPraat

Putten
Een kwestie van geduld en 
zelfvertrouwen

Hou het simpel
Het eerste mentale kenmerk is dat goede putters simpel 
putten. Goede putters hebben de juiste mindset om de 
puttingstroke eenvoudig, duidelijk en specifiek uit te 
voeren. Hun mentale basisfocus is: waar wil ik dat de bal 
naartoe gaat en hoe hard raak ik de bal om hem daar te 
krijgen? 

Heb er plezier in
Goede putters doen dat met plezier. Wanneer je put met 
een instelling dat het putten het meest saaie onderdeel van 
het spel is, dan ga je al gauw de mist in. Je ervaart putten 
dan als werken in plaats van als een prettige en uitdagende 
activiteit. Een dergelijke negatieve instelling is er debet aan 
dat je nooit een goede putter zult worden.

Put met vertrouwen
Het derde essentiële kenmerk van goede putters is hun 
zelfvertrouwen. Ze vertrouwen op hun techniek, hun slag, 
hun lezing van de green, hun balcontact en gevoel. 
Kortom: ze vertrouwen op hun puttingtalent, ook als de 
bal soms niet valt. Je ziet ze zelden geforceerd uitholen.

Het is OK om te missen!
Het vierde mentale kenmerk van goede putters is dat ze 
weten dat het niet altijd raak kan zijn. Ze staan toe dat 
ze een putje kunnen missen en laten zich daar niet door 
ontmoedigen.  De volgende valt gewoon.

Heb geduld op de green
Het vijfde punt dat goede putters kenmerkt is dat ze 
geduld hebben. Geduld kan worden gezien als een vorm 
van vertrouwen. Wanneer de bal niet valt raakt een goede 
putter niet van slag, wordt niet boos of  gefrustreerd maar 
blijft rustig en geconcentreerd. Een goede putter weet dat 
dat uiteindelijk succesvol is.

Nog enkele tips van respectievelijk Rob Mouwen, Menno 
Pelk (puttcoaches) en Robert Wootton (pro en clubfitter)

Let op de snelheid
De meeste spelers besteden veel tijd en aandacht aan 
het lezen van de lijn. Logisch, want het is een belangrijk 
facet van het slaan van een goede putt. Vervolgens heb 
je een goede set-up nodig om de bal op de gewenste lijn 
te kunnen laten vertrekken. De meeste amateurs zijn hier 
echter zo mee bezig, dat ze ‘vergeten’ de bal met de juiste 
snelheid te spelen. Terwijl dit juist enorm belangrijk is, 
want de snelheid bepaalt hoe de bal gaat ‘breaken’ en wan-
neer de bal stopt met rollen. Omdat snelheid zo bepalend 
is voor het resultaat op de greens moet je hier gericht op 
trainen, ook in je routine.

Gefocust op break
Opvallend is dat veel golfers bij het putten de hole aan de 
lage kant - de ‘amateur side’ - missen. Dat betekent dat er 
geen rekening is gehouden met de hoek waaronder de bal 
naar de hole rolt en de gekozen startlijn te dicht naast de 
hole ligt. Een effectieve vuistregel is dat als je een break 
ziet van 50 centimeter, de ideale startlijn 75 centimeter 
naast de hole loopt. Bepaal de hoeveelheid break en ver-
menigvuldig die met 1,5 om de juiste startlijn te bepalen. 
Als je dit doet blijft de bal vaker aan de hoge kant. Doe je 
dit niet, dan gaat de bal er zelden in en rolt deze juist ver-
der van de hole, waardoor je een lastige tweede putt moet 
maken. Om dit te voorkomen heb ik de volgende routine 
voor putts van vier tot zes meter.

Sweetspot
Ik zie veel goede puttingtips, maar er zijn er maar weinig 
die zijn gericht op wat ik de ‘strike’ noem: het goed raken 
van de bal midden op het clubhoofd van de putter. Dat 
is gek, want hoe je de bal raakt, is bepalend voor hoe 
consistent de bal rolt en zijn lijn houdt. Toch zie je dat er 
maar weinig golfers echt op oefenen. Als je de bal op de 
teen of  hiel van je putter raakt, zie je een enorm verlies in 
snelheid. Probeer het maar eens.

Tekst: Wouter Oosting en Ive Krikke
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  Er zijn veel beroemde quotes 
      over het putten, misschien 
   wel het meest frustrerende 
        spelonderdeel van golf. 
  Sommige citaten zijn 
         vermakelijk, 
van andere kun je iets leren.
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“De ene helft van golf  is leuk, de  
       andere helft bestaat uit putten.”
              Peter Dobereiner

           “De meeste goede putters zijn 
onbewuste putters. Putten is 
       psychologie, niet een systeem.”
                    Mickey Wright

     “Putts vormen 40 procent van 
 het golfspel maar 80 procent van 
                  ons lijden.”
       Puttcoach Dave Pelz

“Alle golfers zijn equipmentjunkies 
      en professionals nog het meest.
     Ze doen alles om de perfecte 
   putter te vinden ook al zullen 
      ze stellig beweren dat zo’n 
            instrument niet bestaat.”
                     Dave Marr  

              “De golfliefhebber is iemand met een gepijnigde ziel die       
  veel geleerd heeft over het putten, net zoals het  
           slachtoffer van een lawine veel geleerd heeft over sneeuw.”
                             Golfjournalist Dan Jenkins

          “De drie dingen die ik het meest vrees in golf  zijn bliksem,  
                    Ben Hogan en een downhill putt.”                                            
Sam Snead

“Mijn caddie weet goed te omschrijven waarom ik twee putters  
            meeneem. ‘De ene moet weten dat ie elk moment door de   
        andere vervangen kan worden.” 
                                                           Larry Nelson

   “Slechte putts komen 
   voort uit de gedachte 
  ‘hoe’ in plaats van ‘waar’.”
         Jackie Burke Jr

      “Putten is als wijsheid – deels een
 natuurlijke gave en deels een 
         verzameling van ervaring.” 
  Arnold Palmer
 

“Goede putters zien de bal in de hole gaan,       
slechte putters zien de bal   buiten de hole blijven.”
                     Chi Chi Rodriguez

“Goede putters geloven dat ze 
                goede putters zijn.”
                                Curtis Strange



Toelaten van professionals in de Voorjaarscompetitie
Met ingang van de NGF-voorjaarscompetitie 2023 wordt 
maximaal één professional per competitieteam toegestaan. 
De professionals, geen onderscheid tussen ‘playing’ of  
‘teaching’, dienen aan dezelfde voorwaarden te voldoen als 
andere competitiespelers. Dit houdt in dat zij lid moeten 
zijn van de vereniging waarvoor zij uitkomen en in het bezit 
zijn van een handicap.
De NGF stelt dat het voordeel van deze verandering is 
dat professionals die lid zijn van een vereniging en plezier 
beleven aan het spelen in teamverband de mogelijkheid 
wordt geboden om – net als ieder ander lid – deel te nemen 
aan de Voorjaarscompetitie.

Het creëren van capaciteit door het terugbrengen van 
27 holes naar 18 holes
Met ingang van de Voorjaarscompetitie 2024 wordt de 3e, 
4e en 5e klasse van de Heren en Heren 50+ van 27 holes 
teruggebracht naar 18 holes. 
Ook wordt in 2024 de 2e en 3e klasse van de Dames, de 
Dames dinsdag en de Dames 50+ van 27 holes 
teruggebracht naar 18 holes. 

De 18-holes competitie zal bestaan uit een 9-holes green-
some en 9-holes single. Met een puntentelling dat alle holes 
gespeeld moeten worden en elke hole telt. Dit is gelijk aan 
de huidige 18-holes competities die, volgens de NGF, als 
positief  wordt ervaren. Na elk van de 9 holes wordt er door 
de matches geteld hoeveel holes er gewonnen zijn. Als 
single 1 van team A wint van single 1 van team B door meer 
holes gewonnen te hebben, dan ontvangt hij daarvoor 2 
matchpunten. Zo gaat het met alle 6 singles en alle 3 green-
somes. In totaal zijn er 18 matchpunten te verdelen. Tevens 
zijn er nog 2 extra matchpunten te verdienen voor het team 
dat de meeste holes in de singles heeft gewonnen en ook 2 
extra matchpunten voor het team dat de meeste holes in de 
greensomes heeft gewonnen. In totaal zijn er dus 22 punten 
te winnen. Hiermee zorg je ervoor dat iedereen tot en met 
de laatste hole z’n best blijft doen, omdat het afhankelijk 
kan zijn voor de 2 extra matchpunten.
Een verplichte aanvangstijd voor de 18-holes competitie zal 
worden losgelaten en mag worden bepaald door de 
ontvangende club. Er zal wel een ‘tijdspanne’ gegeven 
worden waarbinnen de eerste start moet zijn. Door het 
loslaten van een verplichte aanvangstijd is het voor een 
9-holes baan straks ook mogelijk om twee teams op 
dezelfde dag te ontvangen. En een 18-holes baan kan zelfs 
vier teams op dezelfde dag ontvangen. Belangrijk om te 
weten: clubs kunnen er - indien gewenst - voor kiezen meer 
competitieteams in te schrijven of  de vrijgekomen 
capaciteit vrij te houden voor niet-competitiespelers en 
gastspelers.

Het samenvoegen van de Dames Dinsdag met de 
Dames 50+ afdeling
Met ingang van de Voorjaarscompetitie 2024 wordt de 

Tekst: Ive Krikke

Veranderde opzet NGF-competitie

Heeft de NGF 
haar oren laten hangen naar 
commerciële clubs?

18 `19

“Nou proost Pieter, we hebben de beknotting van de voorjaarscompetitie toch mooi op de 
agenda weten te krijgen.” Met een triomfantelijke grijns op z´n gezicht tikt Xander zijn glas 
tegen dat van zijn gesprekspartner. Zojuist hebben beide heren op de vergadering van de 
Nederlandse Verenging van Golfaccommodaties (NVG) kans gezien dat er bij de Nederlandse 
Golffederatie op aangedrongen zal worden om de voorjaarscompetitie aan banden te leggen. 
“Tja”, verzucht Pieter, “die competitie legt in april en mei nou eenmaal een aanzienlijk beslag 
op de banen. Je moest eens weten hoeveel greenfee-inkomsten alleen onze baan dat al scheelt. 
En dan te bedenken dat de meute competitiespelers hoofdzakelijk uit ouwe knarren bestaat die 
het maar al te mooi vinden om vijf  dagen met hun team op pad te gaan. Dat kunnen ze ook wel 
op een andere manier doen.”
Saillant detail: Pieter en Xander zijn beide manager op een commerciële baan in het Westen van 
ons land. 

Bovenstaande anekdote is weliswaar uit de dikke duim gezogen, maar zo ongeveer zal een paar jaar 
geleden de verandering in gang zijn gezet die de voorjaarscompetitie volgend jaar ondergaat.  Een            
           verandering waar juist de banen die niet het bevorderen van de golfsport maar het maken van   
     winst als doelstelling hebben bij zijn gebaat. Goed, het is waar dat de voorjaarscompetitie druk
                                     legt op de accommodaties, ook op die van de niet-commerciële banen. Maar de 
                                                                        discussie over hoe dit probleem kon worden opgelost is
                                                                              grotendeels over de hoofden van de Nederlandse 
                                                                                  golfers gevoerd. De NGF, die in het verleden menig-
                                                                                      maal haar oren naar partijen als Burggolf, 
                                                                                           ‘het Rijk’ en clubs zonder eigen homecourses   
                                            heeft laten hangen, mag dan wel een enquête
                                                                                     hebben gehouden onder de competitie-
                                                                                                    spelers, maar daaraan valt nogal wat af  te 
                                                                                                      dingen. De enquête is nauwelijks onder  
                                                                                                         de aandacht gebracht en was met 
        vragen als ‘is het terugbrengen van
                                                 competitiewedstrijden van 27 
                                                                                                       holes naar 18 voor u een reden 
                            om er niet meer aan deel te 
                  nemen’  behoorlijk sturend. 
                   Dat  de uitslag van deze 
                                                                                                                         enquête een grote factor is 
                     geweest in de besluit-
                                                                                                                           vorming tijdens de alge-
                                                                                                                          mene ledenvergadering 
                                                                                                                          van de federatie op 26 
                                                                                                                          november kan als discuta-
                                                                                                                         bel worden bestempeld. 
                                                                                                                        Helaas zullen we met de
                  hierna beschreven 
                                                                                                                       veranderen moeten leren 
                                                                                                                      leven. 

volledige Dames Dinsdag Afdeling en de volledige Dames 
50+ Afdeling één afdeling. De speeldag voor deze afdeling 
zal de donderdag worden. Uit een analyse van de twee 
afdelingen zou blijken dat zowel de leeftijd als speelsterkte 
van de competitiespeelsters nagenoeg gelijk is. 

Het voordeel van deze aanpassing? Volgens de federatie 
ontstaat door het samenvoegen een sterkere en grotere 
afdeling, waardoor reistijden zullen afnemen, er meer gelijk-
heid in speelsterkte is en het speelplezier zal toenemen. Het 
samenvoegen van alle teams levert geen capaciteitsproble-
men op. Op basis van de huidige opgave kunnen alle clubs 
de ingeschreven Dames Dinsdag en Dames 50+ teams 
binnen de normale competitieperiode ontvangen. Door de 
aanpassing zal de dinsdag geheel vrijkomen voor 
niet-competitiespelers en gastspelers.

Start van een 65+ competitie
Met ingang van de Voorjaarscompetitie 2024 is er - bij 
genoeg animo - een nieuwe op zichzelf  staande leeftijds-
competitie, een 65+ competitie 18-holes, voor zowel 
dames als heren. Spelers die op 1 april van het betreffende 
competitiejaar de leeftijd van 65 of  ouder hebben bereikt, 
kunnen aan deze competitie meedoen. Spelers van 65+ zijn 
niet verplicht hieraan mee te doen. In de competitie 2023 
zal er onderzoek worden gedaan of  er voor het competitie-
jaar 2024 minimaal 100 teams worden inschrijven voor deze 
competitie. Dit aantal is een minimaal volume om logistiek 
en geografisch een volwaardige competitie op te zetten.

Het voordeel van deze aanpassing volgens de federatie? 
Het leeftijdsverschil in de 50+ competitie is een aantal jaren 
terug toegenomen toen de seniorenleeftijd van 55 naar 50 
jaar daalde. Het introduceren van een 65+ competitie draagt 
bij aan het speelplezier van jongere en oudere 50-plussers 
onder de competitiespelers.

Het 1ste damesteam van De Compagnie schreef  vorig jaar het 
kampioenschap in de 1ste klasse op zijn naam en komt in 2023 
in de Hoofdklasse uit. Voor dit team zal er volgend jaar weinig 
veranderen als het aan de NGF ligt.
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Postadres 
Postbus 1008
NL 9670 EA Winschoten 
 

PKF/Post Finsterwolde
Veenweg 1a
NL 9684 AT Finsterwolde
+31 (0)597 331 715
finsterwolde@pkfpost.nl 

PKF/Post Venlo
Wylrehofweg 9
NL 5912 PM Venlo
+31 (0)77 356 0707
info@pkfpostvenlo.nl 

Wij voorzien u graag van 
deskundig en begrijpelijk advies.

Tot ziens in onze golfshop!

Tekst: Feico van der Ploeg

Column

“Elk nadeel heb z’n voordeel”
Een uitspraak van een van de beste 
voetballers ooit.

Velen van ons hebben weleens een 
periode meegemaakt dat we door 
omstandigheden (blessures, motivatie, 
werkzaamheden) wat minder hebben 
kunnen of  willen spelen.

Ook mij overkwam dit de afgelopen 
periode. Dit vanwege een hardnekkige 
blessure, waardoor ik mijn favoriete 
bezigheid enige tijd moest parkeren. 
Zowel mijn directe omgeving als vriendenkring waren 
benieuwd of  er verveling en chagrijn bij mij zou gaan 
ontstaan. Begrijpelijk omdat ik toch met enige regelmaat 
op de club actief  was, dit met een ronde of  met diverse 
commissiewerkzaamheden. En vergeet vooral niet het 
sociale aspect op de 19e hole met mijn golfvrienden!
Maar dat viel gelukkig allemaal heel erg mee. 

Mede door dit ongemak heb ik weer andere dingen kun-
nen oppakken. Dit variërend van een taalcursus volgen, 
klussen, (nog meer) lezen, reizen, en zelfs darten en de 
biljartsport kwamen weer in beeld. Deze activiteiten geven 
mij weer een andere energie, én invulling van mijn 
dagelijkse bezigheden.  Natúúrlijk is er meer dan de golfs-
port alleen. Zo zal het vast meer mensen zijn vergaan.  
De uitspraak in de aanhef  klopt dus gewoon. 
Neemt niet weg dat ik wel hoop weer snel met mijn 
diverse golfvrienden op de baan te kunnen staan, dit om 
tijdig aan te sluiten voor de voorjaarscompetitie, die in 
april weer van start gaat. 

Voor de 27 holes dames en heren is 
dit voor een aantal teams de laatste 
keer in de huidige opzet.  De NGF 
heeft namelijk ingestemd om, vanaf  
het voorjaar 2024, voor  een aantal 
klassen het aantal te spelen holes 
van 27 naar 18 terug te brengen. De 
NGF verwacht nationaal ongeveer 40 
procent ruimte te creëren met deze 
maatregel.  Dit voor de recreanten 
en-/of  meer teams in te schrijven. 
Of  deze maatregel echt noodzakelijk 
is? In het westen van het land wel-

licht wel, dit omdat de bezetting van de baan daar vaak 
hoger ligt. Met deze veranderingen komt er inderdaad 
meer tijd  vrij.  Anderzijds, de competitie betreft maar een 
periode van vijf  weken. Ik vind het in ieder geval jammer 
en in het Noorden niet echt noodzakelijk.
Zijn we wel wat vroeger thuis. Ook hier “Elk nadeel heb 
z’n voordeel”. Of  in dit geval toch niet?

Nog één ding. Opmerkelijk vond ik het besluit, vanuit 
ons bestuur, dat de lidmaatschapscontributie 2023 niet 
werd verhoogd. Dit ondanks de vele gestegen kosten. 
Denk hierbij alleen al aan de energiekosten voor 2023 en 
komende investeringen, opknappen tee boxen, zonne-
panelen etc, om onze golfbaan op hetzelfde hoge niveau 
te houden. Dankzij een juiste begroting, en de gezonde 
financiële positie van onze club, vond men dit blijkbaar 
niet noodzakelijk. Een mooi gebaar natuurlijk. Maar of  
dit besluit verstandig is geweest zal de toekomst moeten 
uitwijzen.
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Herstel je pitchmark 
In deze tijd van het jaar is de toplaag van de greens 
week. Hoog aangespeelde ballen laten dan nog sneller 
een pitchmark achter en we weten allemaal hoe belan-
grijk het is om die meteen te herstellen. Niet alleen voor 
het herstel van het gras, maar ook voor een mooie balrol 
voor spelers die na jou komen. 
Wist jij trouwens dat, door even door de hurken te gaan 
om jouw pitchmark te herstellen, de onderrug even lek-
ker ontspant? Mooi meegenomen en dat pak je - tijdens 
je golfronde - zomaar even mee. Dat werkt nog beter 
wanneer je ook een pitchmark herstelt die niet door 
jouw bal is veroorzaakt.
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Golfen voor kinderen met een beperking

Old Granddad Club
De Compagnie
Tekst: Mart Drissen

Sinds de oprichting, nu 
bijna 50 jaar geleden, is 
meer dan  € 3 miljoen 
aan goede doelen 
geschonken.
Hier overhandigd 
oud-clubconsul Jaap 
Wijkema een cheque 
aan Cosis ten behoeve 
van een balanceertoestel.

Wanneer je als simpele ziel - die alleen zo af  en toe 
het kaartspel in de vorm van klaverjassen beoefent - 
geconfronteerd wordt met 
een clubhuis vol bridgers, 
slaat de verbazing bij je toe. 
Bloedserieuze gezichten van 
fanatieke spelers die voor 
een leek op onbegrijpelijke 
wijze kaarten uitleggen, 
bepalen het beeld. Anders 
wel een, van laptop naar 
speeltafels drentelende, heer 
die het meest serieus kijkt 
van allemaal. 
“Dat is voor vanavond onze arbiter”, wordt mij bijna 
onhoorbaar door een van de deelnemers in het oor 
gefluisterd. “Arbiter”, vraag ik zachtjes terug, “waar is 
dat bij kaarten nu voor nodig?” “Wel nu”, zo luidt het 
antwoord, “bridge kent een bijna even groot aantal 
spelregels als golf. Bij schending van een regel trek 
je de arbiter aan zijn jasje. Die weet hoe hij om moet 
gaan met overtredingen. Niet om straffen uit te delen, 

maar schade te voorkomen of  te verminderen die door 
een gepleegde overtreding zou kunnen ontstaan.” Zo 

stond ik als verslaggever 
heel wat bij te leren tot dat 
een vermanend ‘ssssst’ onze 
conversatie dwong af  te 
breken. Want bridgen doe 
je in gepaste stilte. Zelden 
was het dan ook, ondanks 
de drukte, zo stil in ons 
clubhuis als tijdens de Bridge 
Drive die op maandag 6 mei 
2013 in het kader van het 

vijfentwintigjarig bestaan werd gehouden. Maar liefst 
80 spelers, waaronder een grote groep niet-leden van 
De Compagnie, namen eraan deel. Voor organisator en 
lid van de jubileumcommissie Rob Wolterbeek, die aan 
het begin van de avond de deelnemers verwelkomde, 
een groot succes. Temeer om dat de drive 600 euro 
opleverde voor de gekozen goede doelen, de Stichting 
Gasthuis Hoogezand-Sappemeer en Stichting 
Groningen HartVeilig.

Uit de oude doos: Jubileumweek 2013

Met maar liefst 19 teams is De Compagnie dit jaar 
vertegenwoordigd in de NGF-voorjaarscompetie. 
Hieronder het overzicht van de deelnemende teams en de 
poules waarin ze spelen. 
Het verloop van de competitie kunt u volgen op de site 
van de NGF.

Dames 1, 27 holes zondag, Hfdklasse, capt. Petra Oolders 
Dames 2, 27 holes zondag, 3e klasse, capt. Rianne Vrolijk 
Dames 1, 27 holes dinsdag, 1ste klasse, capt. Jeannette Jager
Dames 2, 27 holes dinsdag, 3e klasse, capt. Ester Wortmann
Heren 1, 36 holes zondag, std. 2e klasse, capt. Ronald Crum
Heren 2, 36 holes zondag, res. 1ste klasse, capt. Paul Wüst Jr.
Heren 1, 27 holes zondag, 2e klasse, capt. Dirk Ringers
Heren 2, 27 holes zondag, 3e klasse, capt. Bert Wardenburg
Heren 3, 27 holes zondag, 4e klasse, capt. Marc Hesp
Heren 4, 27 holes zondag, 4e klasse, capt. Gert van Leusen
Heren 5, 27 holes zondag, 4e klasse, capt. Wim Zijlema
Heren 5, 27 holes zondag, 5e klasse, capt. Wim van Dijk 
Dames 50+, 27 holes donderdag, 1ste klasse, capt. Anja de Heer
Heren 50+, 27 holes vrijdag, 3e klasse, capt. Johan Bügel
Heren 50+, 27 holes vrijdag, 4e klasse, capt. Ive Krikke
Heren 50+, 27 holes vrijdag, 4e klasse, capt. Johan Anneveldt
Heren 50+, 27 holes vrijdag, 5e klasse, capt. Geert Stoepker 
Heren 50+, 18 holes vrijdag, 1ste klasse, capt. Evert Boven 
Heren 50+, 18 holes vrijdag, 1ste klasse, capt. Jan Anneveldt

De Compagnie goed 
vertegenwoordigt in de 
voorjaarscompetitie

Het damesteam 50+ met Anja de Heer, Marja Bodewes, 
Jantien Stoepker, José Nuijten, Ineke Hofman, Ineke Jansen, 
Marjan Hooijer en Aletta Snijder spelen dit jaar in de 1e 
klasse!

Dag golfende grootvaders, ‘Opa’s’, Dit wordt mijn eerste kennismakende schrijfsel als 
nieuwe clubconsul OGD bij de Compagnie. 

Allereerst een dankwoord aan mijn voorganger als clubconsul, Jaap Wijpkema. Hij heeft ons, 
mij, een erfenis nagelaten die er niet om liegt. Wij zijn dankzij zijn inspanning over een periode 
van ruim 8 jaar uitgegroeid tot in 2022, de golfclub met het hoogste aantal betalende donateurs 
in het Noorden (Groningen, Friesland, Drenthe en een deel van Overijssel en Flevoland). In 
2022 waren in het Noorden 915 opa’s-donateurs, waarvan 110 bij de Compagnie. 

Dat schept verplichtingen, dank je Jaap en natuurlijk al onze leden die 
samen per jaar toch zo’n 3300 euro geven aan het doel, de bevordering 
van bewegen, sport en spel voor kinderen met een of  meer beperking-
en. Overigens lukt dit alleen maar als we het goede samenzijn van 
golfende grootvaders als primair doel van de OGD voor ogen houden.

Vorig jaar is op aanvraag van Jacob Jansen 3000 euro gedoneerd 
voor een project in Usquert (openbare speel toestellen geschikt voor 
kinderen met een beperking). In totaal werd er door de noordelijke 
clubs in 2022 bijna  32.800 euro gedoneerd aan goede doelen. In heel 
Nederland ging het om 54 projecten met een totaalbedrag van 151.575 
euro aan OGD-giften.

Nu dan dit jaar. Wat gaan we doen en wanneer. Ik heb het geluk dat 
ik voor de organisatie van de OGD-clubwedstrijd ondersteund wordt 
door een ervaren wedstrijdleider, Henk Luiken, ik ben er blij mee. Het 
geeft een hoop rust als je iemand met zijn kennis en ervaring bij je 
hebt.
De meesten van jullie hebben het al in het wedstrijdschema van club 
kunnen zien. Het wordt maandag 8 mei. Ik zal kaarsjes branden voor 
mooi weer. Met hulp van de club, het restaurant, de wedstrijdleiding 
en uiteraard jullie deelname wordt het vast een gedenkwaardige dag. 
We mogen als gevolg van het grote aantal Opa’s in onze club, negen 
spelers met het beste resultaat van de clubwedstrijd afvaardigen naar 
de regiofinale die op maandag 17 juli bij Golfclub Semslanden wordt 
gespeeld. De winnaars daar mogen naar de landelijke finale 14 augus-
tus op Golfclub Rozenstein in Wassenaar om tot de beste golfende 
grootvaders van Nederland gekroond te worden. 

Even voor de goede orde, de deelname aan clubwedstrijd is gebonden aan de inschrijving als 
donateur OGD. De kosten hiervan per jaar zijn dit jaar tenminste 25 euro. Meer mag natuurlijk 
altijd. Het inschrijfgeld voor de wedstrijd (catering etc.) is niet inbegrepen.

Ik heb overigens een flink aantal golfers bij de Compagnie waarvan we denken dat ze ook 
grootvader zijn, maar nog geen donateur, een uitnodigende mail gestuurd. Willen jullie er ook bij 
horen?
Tot zover. Ik hoop dat we met elkaar op 8 mei een prachtige wedstrijd en veel plezier aan elkaar 
zullen beleven.



Peter Swart praat op een innemende en open manier 
wanneer hij terugblikt op de periode waarin hij samen met 
André de Vries een bedrijf  oprichtte dat zich bezig zou 
gaan houden met de verkoop en het instaleren van digitale 
schoolborden. Dat was in 2009. Inmiddels heeft Digibord 
ICT een sterke reputatie opgebouwd. Door zich te 
focussen op kwaliteit en een bovenmodaal niveau aan 
service hebben Peter en André kans gezien om vanuit 
Veendam klanten te werven door geheel Nederland. 

“We zijn niet de goedkoopste, maar ook niet de duurste”, 
zegt Peter. “Maar onze klanten weten dat ze volledig op 
ons kunnen vertrouwen en ten alle tijde op ons terug 
kunnen vallen. Dat is onze unique selling proposition. 
We kunnen beloften die we doen waarmaken dankzij een 
hecht team. Dat is weliswaar een klein clubje - we werken 

Bedrijfsprofiel

Digibord
Ontstaan uit de behoefte bakens te 
verzetten
Tekst: Ive Krikke.

“André en ik zijn ondernemers met totaal tegenovergestelde karakters. Voordat we Digibord ICT oprichtten 
kenden we elkaar niet. We zijn eigenlijk aan elkaar gekoppeld door onze accountant. Die zag wel een mooie 
mix in ons en heeft ervoor gezorgd dat we met elkaar in contact kwamen. De eerste gesprekken die we 
voerden verliepen niet direct gladjes. We wisten eigenlijk niet zo goed wat we met elkaar aan moesten. Maar 
gaandeweg kwamen we erachter dat we elkaar perfect aanvulden, ondanks een behoorlijk leeftijdsverschil en 
onze verschillende achtergronden. André heeft een jarenlange ervaring in de automatisering. Hij is een echte 
doener die zijn beste ideeën opdoet op de racefiets. Ik ben meer de man van het overzicht en strategisch 
denken.  Binnen Digibord bracht André zijn ervaring mee, hij was al een tijdje actief  in deze branche. 
Ik dreef  een webshop. Wat we gemeen hadden is dat we beiden onze bakens wilden verzetten.”
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met z’n zevenen - maar dat heeft een enorme daadkracht. 
De organisatie is plat, er is nauwelijks sprake van hiërar-
chie en André en ik zijn nooit te beroerd om zelf  een 
overall aan te trekken mocht dat nodig zijn. Het team 
heeft onderling ook een hechte band opgebouwd wat zich 
vertaalt in vriendschappelijke omgang. We gaan vaak met 
z’n allen op stap en helpen elkaar ook privé.”

Nederland voorop
Wat betreft digitalisering in de schoolklas loopt Nederland 
aardig voorop. Al jaren terug hebben binnen het onderwijs 
de krijtjes en whiteboard het veld geruimd voor digitale 
schoolborden. “In de beginperiode waren dat borden 
waarop met behulp van beamers de informatie werd 
geprojecteerd. De interactiviteit van die eerste generatie 
was maar beperkt”, weet Peter. “Maar er heeft zich een 
geweldige innovatie voltrokken.  Het digibord van nu is 
een touchscreen, gekoppeld aan een laptop of  computer, 
waarop de leerkracht kan schrijven met de vingers of  
een speciale pen, lesmateriaal digitaal kan oproepen en 
opslaan. De lessen kunnen bovendien verrijkt worden met 
actueel nieuws, muziek, films en websites.”

Hoewel het allemaal heel ingewikkeld klinkt, stelt Peter dat 
dit in de praktijk reuze meevalt. “Zelfs leerkrachten met 
wat minder computerervaring hebben over het algemeen 
niet echt veel moeite om te werken op een digibord. Bov-
endien verzorgen wij compacte maar intensieve trainingen 
die soms door een van onze eigen medewerkers worden 
aangeboden maar vaak ook door een trainer van de 
fabrikant. Voorlichting vindt uiteraard ook plaats wanneer 
we bij een onderwijsinstituut een nieuwe lijn plaatsen. We 
zien dat als een onmisbaar stukje service. Wanneer je als 

onderwijsinstituut de lesomgeving hebt gedigitaliseerd ben 
je afhankelijk van de digitale vaardigheden van de leer-
kracht. Maar uiteraard óók van de bedrijfszekerheid van 
de apparatuur. Daarom werken we met de beste merken. 
En mocht er zich eens een storing voordoen, dan staan we 
dezelfde dag, of  uiterlijk de volgende dag, op de stoep.”  

Zakelijke markt
Ook het bedrijfsleven heeft de voordelen van digitale 
borden ontdekt en daarmee ook de weg naar Digibord 
ICT gevonden. Waar vroeger genoegen moest worden 
genomen met flipovers en whiteboards wordt nu dankbaar 
gebruik gemaakt van digitale systemen. 

“Technische bedrijven ervaren het als ideaal om tijdens 
het werkoverleg complexe tekeningen te projecteren zodat 
ze voor het hele gezelschap duidelijk zichtbaar zijn”, 
noemt Peter als voorbeeld.  
“Verder leveren wij hard- en software voor narrowcast-
ing. Dat is het uitzenden van informatie, op moderne 
beeldschermen, die is gericht op een specifieke doelgroep 
op een bepaalde plaats. Narrowcasting kan heel breed 
ingezet worden en is voor elk bedrijf  of  organisatie een 
mooie en moderne manier om naar binnen (eigen perso-
neel) of  naar buiten toe (klanten, bezoekers, patiënten) te 
communiceren. Ook bedienen wij de zakelijke markt op 
het gebied van videovergaderen. Door corona heeft dat 
fenomeen een enorme boost gekregen.”

Kersvers bedrijfslid
Digibord ICT is een van de jongste bedrijfsleden van De 
Compagnie. “Ik moest wel even nadenken of  het bedri-
jfslidmaatschap voor ons bedrijf  wel lonend zou zijn”, 
biecht Peter op. 
“André is wat dat betreft resoluter: joh, gewoon doen! Met 
golf  ben ik in aanraking gekomen door een clinic die werd 
georganiseerd door de netwerkorganisatie BNI. Dat was 
zo’n zes jaar geleden. Golf  bleek me wel te liggen, reden 
om met Jan Börchers te gaan golven in Vlagtwedde. Daar 
liepen we elke zondagochtend ons rondje. Een bezoek 
aan de golfbaan in Veendam, twee jaar geleden, deed ons 
besluiten hier lid te worden. De baan is hier gewoon veel 
leuker, spannender en beter onderhouden. Vanaf  dat 
moment lopen we elke zondagochtend dus hier. Omdat 
ik het zinvol acht om behalve binnen het BNI-netwerk 
ook in een compleet ander netwerk actief  te zijn, heb ik 
bij Fopke geïnformeerd naar de mogelijkheden van het 
bedrijfslidmaatschap. Die bleken voor ons best 
aantrekkelijk. 

Of  we mee gaan doen met de bedrijvencompetitie moet 
ik nog even bezien. Het trekt me wel, maar ’t is even de 
vraag op ik daar altijd de tijd voor kan vrijmaken. Wel is 
zeker dat ik golf  en de mogelijkheden die De Compagnie 
biedt, in ga zetten voor relatiebeheer.”

André de Vries (l) en Peter Swart vullen elkaar ondanks, of  
dankzij, hun verschillende karakters  en leeftijdsverschil perfect aan.
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De leukste 
manier om je 
huis te verkopen

Onze klanten 
geven ons een 

9,2 
gemiddeld

Volg ons op social media

Wij weten hoe jouw woning goed 
verkocht kan worden. 
Met veel expertise, plezier, 
transparantie, een goede dosis humor 
en volop verkoopkanalen  brengen wij 
jouw vastgoed aan de man  - snel én 
voor een goede prijs.

Gratis waardebepaling!

Heb je plannen om je woning 
te verkopen? 
Dan wil je vast graag weten 
wat de waarde van je woning is. 
Vraag een waardebepaling aan! 
Het is gratis en je zit nergens 
aan vast. 

AANKOOP 
VERKOOP 

Vraagprijs € 139.500 K.K.

Vraagprijs € 350.000 K.K.

HOUTDUIFSTRAAT 21 | VEENDAM

Ommelanderwijk 161 | VEENDAM

ONDER BOD

Vraagprijs € 325.000 K.K.

Vraagprijs € 167.500 K.K.

Zuidwending 161 | VEENDAM

Molenwijk 12 A | VEENDAM

VERKOCHT 

ONDER VOORBEHOUD

VERKOCHT

Vraagprijs € 275.000 K.K.

Vraagprijs € 150.000 K.K.

Ommelanderwijk 289 | VEENDAM

LANDBOUWSTRAAT 50 | WILDERVANK

VERKOCHT

VERKOCHT 

ONDER VOORBEHOUD

Siefkes Vastgoed

B O U W S T U D I O
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Businessleden

Sponsoren

&
FINANCIËLE & JURIDISCHE HULPVERLENING

INVORDERING • PROCEDEREN • JURIDISCH ADVIES • BEWINDVOERING • BUDGETBEHEER

ROZENSTAD
ZEEHELDENSTRAAT 2. WINSCHOTEN

WWW.ROZENSTAD.NL
INFO@ROZENSTAD.NL

0597-434264

BNO 
ZEEHELDENSTRAAT 2. WINSCHOTEN

BEWINDVOERING-BNO.NL
INFO@BEWINDVOERING-BNO.NL

0597-435610

Spemm

Brandwagon specialisten in industrieprojecten
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